
Zienswijzen gemeenteraden ontwerpbegroting 2025 

 

Gemeente Wel 

reactie 

Geen 

reactie 

Zienswijze 

Asten X  Indien de voorspelde bezuinigingen door het Rijk in het gemeentefonds gaan plaats vinden (de zogenaamde ravijnjaren), dan kan 

de gemeente deze niet alleen opvangen. Doordat een deel van onze gemeentelijke taken bij verbonden partijen zijn ondergebracht 

betekent dit dat alle verbonden partijen zullen moeten meedelen in de bezuinigingen van het Rijk. De verbonden partijen worden 

dan ook dringend verzocht om in hun begrotingen rekening te houden met het vooruitzicht dat zij, vanaf 2026, geen stijgende 

kosten kunnen doorberekenen of zelfs moeten bezuinigen omdat de gemeentelijke bijdrage naar beneden bijgesteld zal (moeten) 

worden. Alleen met dit voorbehoud kan er ingestemd worden met de meerjarenbegroting voor de jaren 2026 en verder.  

De raad maakt ook een voorbehoud ten aanzien van de gehanteerde indexering van de Gemeenschappelijke Regeling VRBZO, 

zijnde dat deze niet hoger is dan de prijsindexering die de gemeente gaat ontvangen vanuit het Rijk.  

 

Informatie 

De raad vraagt u om de gemeente actief op de hoogte te houden van verdere ontwikkelingen en tevens oog te blijven houden voor 

de noodzaak om op de kosten te blijven letten vanwege de nog onzekere financiële tijd waar de gemeente Asten voor staat. 

Bergeijk X  Geen zienswijze 

Best  X  

Bladel X  De gemeenteraad van Bladel verzoekt de Veiligheidsregio Brabant Zuidoost om er rekening mee te houden dat de gemeentelijke 

bijdragen aan de gemeenschappelijke regelingen onder druk kunnen komen te staan door de ‘ravijnjaren’ vanaf 2026. 

 

Wij verzoeken u daar alvast op in te spelen en specifiek in de Programmabegroting 2025 te verwerken hoe u dit doet, zonder dat dit 

ten koste gaat van de primaire taken. 

 

Daarnaast verzoekt de gemeenteraad u tijdig alle deelnemende gemeenteraden te informeren over de bijkomende kosten door de 

extra investeringen zoals beschreven in uw brief van 5 april 2024. 

Cranendonck X  In de zienswijze van 21 mei 2024, die door de raad bij de Veiligheidsregio is aangeboden, zijn zorgen  

geuít over de impact van de ontwerpbegroting 2025 op de gemeentelijke begroting voor de periode  

2025-2028 in combinatie met het naderende alom bekende “’ravijnjaar” 2026. 

 

De Taskforce Taken en Middelen adviseert gemeenten, via de VNG, alle mogelijke scenario’s nu voor  



te bereiden voor het geval dat het ravijnjaar werkelijkheid wordt. Bij dat advies wordt nadrukkelijk het  

voorstel gedaan als eerste naar de besparingsmogelijkheden te kijken bij de zogenaamde  

medebewindstaken. Bij die taken horen ook de werkzaamheden van de Veiligheidsregio  

BrabantZuidoost (VRBZO). 

 

Vanuit de gemeente Granendonck hebben we kennisgenomen van de boodschap dat er de komende  

járen extra uitdagingen op de VRBZO afkomen die mogelijk om extra investeringen zuilen vragen,  

desondanks verwachten we ook van de VRBZO dat zij zich voorbereidt op het scenario waarin  

besparingen als gevolg van de korting van e 3 miljard op het gemeentefonds nodig zijn. Er wordt  

geadviseerd om minstens drie mogelijke besparingsmaatregelen úitte werken in die scenario’s en  

deze toe te voegen aan de begroting 2025. 

 

Het is duidelijk dat deze begroting met veel zorg is opgesteld, waarvoor onze dank. 

Deurne  X  

Eersel X  De gemeente Eersel staat voor grote financiële uitdagingen, net als veel andere gemeenten. Ook voor de gemeente Eersel geldt 

2026 als "het ravijnjaar”. Op 1 maart 2024 heeft de VNG een begrotingsadvies uitgebracht. Wij vragen de Veiligheidsregio Brabant-

Zuidoost dit advies ook in ogenschouw te nemen. 

Het advies houdt in: 

• Bereid ombuigingen voor indien de korting van C 3 miljard vanaf 2026 niet wordt teruggedraaid of verzacht. Breng deze zo 

goed mogelijk in kaart, maar zet ze nog niet in gang. 

• Presenteer deze gevolgen financieel én inhoudelijk zo scherp mogelijk. 

• Betrek daarbij het advies van de Taskforce Taken en Middelen. Deze geeft aan vooral te focussen op taken in 

medebewind. 

• Beschrijf in ieder geval de vijf meest significante ombuigingsmaatregelen, hun consequenties en het taakveld dat daarmee 

wordt geraakt. 

 

We verwachten dat onze verbonden partijen, net als de gemeente Eersel, dit advies opvolgen, dat de  

Veiligheidsregio hiermee haar budgetten kritisch beoordeelt en waar nodig in de toekomst gaat bezuinigen om bij te dragen aan het 

sluitend maken van de begrotingen van de diverse gemeenten. 

Eindhoven X  Zienswijze 

Onze zienswijze ten aanzien van de ontwerpbegroting 2025 is als volgt: 



 

In algemene zin verwachten wij van de gemeenschappelijke regelingen goede onderlinge synergie in de bijdrage aan de opgaven 

van de Omgevingswet en het bereiken van resultaat op de door gemeente Eindhoven in de Omgevingsvisie (juni 2020) 

vastgestelde doelen ‘Gezonde en toekomstbestendige stad’ en ‘Sociaal en inclusief’. Met blijvende aandacht voor optimalisering 

van efficiency, en de raad te informeren over wat daartoe is gedaan en wordt bereikt. 

 

Daarnaast stemmen wij in met de verhoging van de gemeentelijke bijdrage, als gevolg van de effecten van de inflatie. Wij stemmen 

in met de structurele verhoging van de bijdrage van de gemeente Eindhoven vanaf 2025 met C973.933 als gevolg van indexatie 

(5,500/)). 

 

Daarnaast noemt u in uw Ontwerpbegroting 2025 een aantal ontwikkelingen met financiële onzekerheid. Conform vorig jaar 

verzoeken wij u daarom ook om de huidige ontwikkelingen van kosten te blijven monitoren en bij toekomstige additionele 

kostenstijgingen deze te voorzien van een advies en daarbij ook te kijken naar de mogelijkheden van een eigen bijdrage c.q. 

bezuinigingsvoorstel. 

 

Realisatie veiligheidsdoelstellingen 

Wij verwachten dat de Veiligheidsregio Brabant-Zuidoost in staat is, in samenwerking partners, om de veiligheidsvraagstukken aan 

te pakken en dat daarmee wordt bijgedragen aan de te realiseren veiligheidsdoelstellingen de komende járen. 

Geldrop-Mierlo X  In onze vergadering van 10 juni 2024 hebben wij besloten dat de ontwerpbegroting 2025 VRBZO  

geen aanleiding geeft om, in een zienswijze, opmerkingen over de inhoud ervan aan u kenbaar te  

maken.  

Wij zien dat de ontwerpbegroting 2025 is opgesteld op basis van de Visie 2025 VRBZO en dat de  

aandacht voor een toekomstbestendige brandweerorganisatie wordt voortgezet. De verhoging van de  

gemeentelijke bijdrage is conform de afgesproken indexering.   

 

Op 10 april 2024 stuurde het Algemeen Bestuur VRBZO ons in aanvulling op de ontwerpbegroting 2025 een brief met een signaal 

dat het wellicht nodig is dat investeringen in de veiligheidsregio eerder aan de orde moeten zijn dan in het begrotingsjaar 2026. 

Onder voorbehoud van besluitvorming in het Algemeen Bestuur kan er sprake zijn van aanvullende begrotingsvoorstellen voor het 

begrotingsjaar 2025, zo geeft het Algemeen Bestuur aan.   

 



Wij hechten er aan u op voorhand te laten weten dat het bij begrotingswijziging toekennen van extra budget voor 2025 voor de 

gemeente gezien de slechte financiële vooruitzichten voor de gemeente-  niet acceptabel is. Wij gaan er van uit dat u bij de 

opstelling van de benodigde extra budgetten wel de gelden van de brede doeluitkering rampenbestrijding (BDUR) die de Minister 

van Justitie en Veiligheid aan veiligheidsregio’s heeft toegekend, meeneemt. In de voorliggende concept-begroting 2025 VRBZO 

geeft u aan dat u deze bedragen hierin nog niet heeft kunnen verwerken omdat de bedragen vanaf 2025 nog niet bekend zijn. Ook 

tekent u aan dat er landelijk overeengekomen thema’s zijn voor besteding van deze gelden. Wij geven u mee dat wij er vanuit gaan 

dat de nog te besteden BDURgelden door VRBZO worden ingezet om eenmalig de extra bijdrage voor 2025 te bekostigen.  

 

Mocht er daarna desondanks nog sprake zijn van een voorgenomen begrotingswijziging, dan zal onze raad de daarvoor 

aangeleverde onderbouwing in de op te starten zienswijze procedure -met  

inachtneming van de op dat moment bekende financiële situatie en uitgangspunten voor de gemeente Geldrop-Mierlo- in 

behandeling nemen. Gemeenten moeten de komende jaren de tering  

naar de nering zetten. We verwachten van Gemeenschappelijke Regelingen dat zij datzelfde doen. 

 

Gemert-Bakel X  Zienswijze 

De voorliggende ontwerpbegroting 2025 betreft een doorvertaling van de geïndexeerde begroting 2024. We kunnen hier mee 

instemmen met inachtneming van onderstaande aandachtspunten. 

 

We delen de zorgen die u uit over de grote uitdagingen waar de veiligheidsregio in de komende jaren voor staat. We vragen u de 

volgende aandachtspunten mee te nemen in het opmaken van de definitieve begroting. 

 

Financiële mogelijkheden zijn begrensd 

In de brief van 5 april jl. wordt aangekondigd dat er hogere kosten aan komen. We begrijpen de grote uitdagingen waar de 

Veiligheidsregio in de komende jaren voor staat.  

 

Vanaf 2026 worden alle gemeenten zwaar gekort op het gemeentefonds, ook wel ravijnjaren genoemd. Recent is het Rijk in hun 

Voorjaarsnota gemeente financieel enigszins tegemoet gekomen, maar de korting blijft fors. Als het ravijn niet gedicht wordt dan zijn 

ombuigingen op een gegeven moment noodzakelijk.  De gemeente staat dan voor financieel lastige keuzes, die links- of rechtsom 

de inwoners zullen raken. Gemeenschappelijke regelingen vormen een substantieel deel van onze begroting. Wij willen van deze 

zienswijze gebruik maken om aan te kondigen dat in het geval van ombuigingen wij een evenredige bijdrage van 

gemeenschappelijke regelingen daarin zullen vragen.  



 

Het verzoek aan het bestuur is om erkenning te geven aan de problematiek en dit mee te nemen in de prioritering. 

 

Tijdig informeren  

Het bevreemd ons dat er in de brief van 5 april jl. een mogelijke begrotingswijziging 2025 wordt aangekondigd. We willen u vragen 

om de ontwikkelingen zoveel mogelijk mee te nemen in de kadernota 2026, zodat we hier tijdig rekening mee kunnen houden in 

onze gemeentelijke begroting. 

 

Wij verzoeken u deze aandachtspunten te verwerken in de definitieve begroting. 

 

Heeze-leende X  De gemeenteraad heeft kennisgenomen van de ontwerpbegroting VRBZO 2025 en  

constateert dat deze aansluit bij de eerder gepresenteerde kadernota. 

 

Grote zorgen hebben wij bij uw aankondiging van komende begrotingswijzigingen. Wij begrijpen  

uw wens om de organisatie te versterken, maar in onze gemeentelijke begroting zit geen ruimte  

om verdere kostenstijgingen op te vangen. Op basis van de gemeentefonds uitkeringen volgens  

de decembercirculaire 2023 staan wij voor grote ombuigingen en wij verwachten (conform advies  

van de VNG) dat ook alle gemeenschappelijke regelingen waar wij in deelnemen daar een  

bijdrage in leveren. Wij vragen u dan ook om ook voor uw begroting met ombuigingsvoorstellen  

te komen. De mate waarin deze voorstellen in uitvoering genomen moeten worden zal sterk  

afhangen van wat de mei- en septembercirculaires voor de gemeenten gaan betekenen. Wij  

verzoeken u ons college en onze ambtenaren intensief bij verdere begrotingsontwikkelingen te  

betrekken. 

Helmond X  Wij hebben door de ontwerpbegroting een inzicht verkregen in de plannen en ontwikkelingen voor 2025. De Veiligheidsregio 

Brabant-Zuidoost zal in 2024, samen met het bestuur, met de ontwikkeling van het meerjarenperspectief tot 2030 starten. Dit is een 

belangrijk proces waarvan wij de uiteindelijke keuzes vertaald van zullen zien in de kadernota 2026. 

 

De voorliggende ontwerp begroting 2025 VRBZO beoordelen wij als positief. Wij verzoeken u ons regelmatig op de hoogte te stellen 

van de vorderingen die u maakt met de verdere uitvoering van de begroting 2025 en de ontwikkeling van de koers tot 2030. 

 



Mochten er zich in 2025 ontwikkelingen voor doen die effect hebben op de begroting 2025 dan vragen wij u ons hier tijdig over te 

informeren. 

 

Wij wensen u succes bij het uitvoeren van de begroting 2025. 

Laarbeek X  Geen zienswijze  

Nuenen ca X  In onze vergadering van 5 juni 2024 hebben wij besloten dat de ontwerpbegroting 2025 VRBZO geen aanleiding geeft om, in een 

zienswijze, opmerkingen over de inhoud ervan aan u kenbaar te maken.  

 

Wij zien dat de ontwerpbegroting 2025 is opgesteld op basis van de Visie 2025 VRBZO en dat de aandacht voor een 

toekomstbestendige brandweerorganisatie wordt voortgezet. De verhoging van de gemeentelijke bijdrage is conform de 

afgesproken indexering.   

Oirschot X  Besluit 

De gemeenteraad van de gemeente Oirschot heeft besloten geen zienswijze in te dienen. We zien het belang van de opgaven van 

de Veiligheidsregio. Er is echter wel zorg over de toekomstige financiële vertaling van extra investeringen gelet op (nieuwe) 

ontwikkelingen en vraagstukken in onze Veiligheidsregio. Hieronder lichten we onze zorg bondig toe en vragen we om hierover 

goed in gesprek te gaan. 

 

Zorg over extra kosten in verband met toekomstige ontwikkelingen en vraagstukken 

In 2024 bespreekt de VRBZO met het bestuur de hoofdlijnen van het meerjarenbeleidsplan voor de periode tot 2030. De 

ontwerpbegroting 2025 bevat nog geen vertaling van alle ontwikkelingen die in de regio worden besproken. De gezamenlijke 

opgaven en ontwikkelingen (onder andere inflatie) leggen druk op financiële middelen. Het financieel perspectief van gemeenten in 

het algemeen is bovendien onzeker. Dat is het gevolg van alle ontwikkelingen rondom onze gemeentelijke taken en het voorspelde 

ravijn in de gemeentebegroting.  

Wij willen sturen op deze ontwikkeling en tegelijkertijd bijdragen aan het behoud van de kracht van onze Veiligheidsregio. We 

hebben daarom besloten geen zienswijze in te dienen. Anderzijds vragen we wel om kritisch te kijken naar de toekomstige 

ontwikkelingen en vraagstukken en waar mogelijk bij te stellen dan wel te temporiseren. 

Reusel-De 

Mierden 

X  Wij hebben kennis genomen van de stukken en geven u mee dat het ons niet haalbaar lijkt om mee te gaan met een structurele 

verhoging van de gemeentelijke bijdrage. 

In aanvulling daarop en ter nadere duiding van het voorgaande geven wij u graag het volgende in overweging:  

 



In deze tijd van het jaar zijn gemeenten en gemeenschappelijke regelingen volop bezig met de begroting voor komend jaar en de 

meerjarenramingen voor de drie daarop volgende jaren. Daarin spelen tal van inhoudelijk vraagstukken, welke financieel worden 

vertaald. Wij onderschrijven het belang van de samenwerking tussen gemeenten en we herkennen de opgaven waar we 

gezamenlijk voor staan. De realiteit is echter ook dat gemeenten te maken hebben met sterk teruglopende inkomsten uit het 

gemeentefonds, waardoor ingrijpende bezuinigingsoperaties niet te voorkomen zijn. Aanvullend op ingediende zienswijzen inzake 

de door u aangeleverde begroting 2025-2028 geven wij u daarom graag de volgende aandachtspunten mee voor het opmaken van 

de definitieve begroting:  

 

Financiele mogelijkheden zijn begrensd  

Binnen de gemeenten piept en kraakt het. Naast de bovengemeentelijke opgaven zijn ook de lokale  

opgaven omvangrijk. De gemeentelijke financiën komen de komende jaren onder druk te staan, met als  

gevolg sterke begrenzingen van de financiële middelen. Dat zal zijn invloed gaan hebben op de  

gemeentelijke ambities, maar óók op de ambities die we via gemeenschappelijke regeling in gezamenlijkheid hebben. We begrijpen 

dat er druk staat op het realiseren van de ambities, gezien de knelpunten die we ervaren op allerlei terreinen. Tegelijkertijd is 

duidelijk dat op de gemeenten de noodzaak afkomt om te schrappen in wat we doen en dus om te prioriteren. Kort gezegd: we 

willen met elkaar meer dan dat we kunnen. We kunnen niet anders dan de tering naar de nering zetten.  

Dit betekent dat wij er vanuit gaan dat een stijging van de gemeentelijke bijdrage, welke uitgaat boven de prijsindexcijfers niet zal 

voorkomen. Waar mogelijk moet gestreefd worden naar een verlaging van de gemeentelijke bijdrage vanaf 2025. Ons dringende 

verzoek aan uw bestuur is dan ook om erkenning te geven aan deze problematiek en in het jaarprogramma 2025 en de daarop 

volgende jaarprogramma’s recht te doen aan wat we daadwerkelijk kunnen. Hiervoor is het nodig om te temporiseren binnen de 

verschillende programma’s. Dat doet niets af aan onze gezamenlijke ambities, maar het grijpt wel in op de doorlooptijden van 

ontwikkelingen en in nieuwe beleidsontwikkelingen, hoe wenselijk die in de basis ook mogen zijn.  

 

Capaciteitsmogelijkheden zijn begrensd  

De financiële begrenzingen waar we als gemeenten tegenaan moeten werken, hebben ook tot gevolg dat er geen ruimte meer is 

om de capaciteit uit te breiden. Ook in die zin verwachten wij dat gemeenschappelijke regelingen daar rekening mee houden. Het 

verleggen van taken, zowel van gemeenten naar gemeenschappelijke regelingen als omgekeerd, is dan ook geen oplossing. Ook 

hierbij pleiten wij dus een “pas op de plaats”. Het kan niet anders dan dat we “samen trap op en trap af” gaan. Als we inderdaad het 

tempo naar beneden bijstellen, dan moet het mogelijk zijn om hier “winst” in te behalen. Natuurlijk moeten de basistaken door 

kunnen gaan, maar zullen we voor het overige samen keuzes moeten maken. 

 



Uitvoeringskracht 

Tal van belangrijke ontwikkelingen in onze regio, in Nederland en wereldwijd zijn van invloed op het  

gemeentelijke en intergemeentelijke doen en laten. Daar hebben we gezamenlijk onze handen vol aan. We mogen het niet laten 

gebeuren dat we onze financiële mogelijkheden en onze capaciteitsproblematiek als het ware veronachtzamen en daarmee de 

uitvoeringskracht die we gezamenlijk hebben, nog verder inperken. Want dát is een reëel risico als we hoger willen springen dan 

onze financiële en personele polsstokken toelaten.  

 

Programma’s 

Brandweerzorg en crisisbeheersing vormen het hart van de dienstverlening en daar moet vanzelfsprekend de nadruk op liggen. In 

programma 2, Ondersteuning organisatie, is er meer aandacht voor ‘’intellegence, stuurindicatoren, dashboard, prognose en data-

analyse’’. Meer aandacht betekent hier ‘’nog te ontwikkelen’’ en we vragen ons af of dit in het licht van het bovenstaande 

getemporiseerd kan worden binnen de reguliere begroting van € 11,1 mln. Voor dit programmadeel.  

Dit is 18 % van de totale begroting van de Veiligheidsregio. 

 

Wij verzoeken u deze aandachtspunten zoveel mogelijk te verwerken in de definitieve begroting 2025 en ook als basis te gebruiken 

voor de kaders voor 2026 en volgende jaren. Op deze wijze kan er aan het algemeen bestuur een voorstel wordt voorgelegd dat op 

draagvlak in onze raad kan rekenen. 

Someren X  Vanaf 2026 zullen gemeentes moeten bezuinigen, omdat zij flink gekort worden op de Algemene Uitkering van het Rijk. Het uit te 

voeren takenpakket vanuit het Rijk blijft echter ongewijzigd. Wij verzoeken de Gemeenschappelijke Regelingen hier rekening mee 

te houden bij hun wensen en ambities die opgenomen worden in de conceptbegroting van 2026. Ook verzoeken wij de 

Gemeenschappelijke Regeling  

voor 2026 om met concrete voorstellen te komen voor punten waarop de kostenstijgingen omgebogen kunnen worden of met 

punten waarop bezuinigd zou kunnen worden. Dit door inzichtelijk te maken welke bovenwettelijke taken er open staan voor 

heroverweging, zodat de raad van de gemeente Someren een  

weloverwogen besluit kan nemen over kostenbesparingen op de Gemeenschappelijke Regelingen indien dat voor de begroting van 

2026 nodig blijkt. Verder gaan wij ervan uit dat de gehanteerde indexering van gemeenschappelijke regeling niet hoger ¡s dan de 

prijsindexering die gemeentes gaan ontvangen van het Rijk. 

Son en 

Breugel 

X  Geen zienswijze 

Valkenswaard  X  



Veldhoven X  In uw begroting lezen wij dat u voor flinke uitdagingen staat en grote problemen op telossen hebt, Wij hebben hiervoor begrip en 

brengen dan ook geen zienswijze op deze begroting. 

Wij wensen u succes toe en kijken uit naar de oplossingsrichtingen 

Waalre X  Wij spreken onze zorg uit over de oplopende kosten van de verbonden partijen en het beslag wat ze leggen op de 

gemeentebegroting. Onze gemeentelijke bijdragen aan de verbonden partijen zijn veelal op basis van een inwonerbijdrage. In onze 

afspraken met elkaar indiceren we die en voeren we prijsstijgingen door. De laatste tijd zien we echter dat er steeds meer andere 

redenen opgevoerd worden vanuit de verbonden partijen om de inwonersbijdrage te verhogen. Ook zien we dat reserveringen die 

we maken voor het ene doel ingezet worden om andere zaken te financieren. Waalre stemt hier niet langer mee in. Uitgangspunt is 

en blijft dat onze mensen (beroepsmatig en als vrijwilliger) veilig kunnen werken en we voldoen aan wettelijke voorschriften en 

normen. We organiseren ons sober en doelmatig, op een veilige wijze en op basis van onze wettelijke taken. 

 

 


